



**სოფლის განვითარების ახალი მიდგომის ხელშეწყობა ახალქალაქში**

**პროექტის შესახებ**

საქართველოს საზოგადოებრივ საქმეთა ინსტიტუტის, სოფლის მეურნეობის განვითარების დეპარტამენტი (GRDD/GIPA) ახორციელებს პროექტს “სოფლის განვითარების ახალი მიდგომის ხელშეწყობა ახალქალაქში”. პროექტის პარტნიორები არიან მერსი ქორფსი, ELVA საზოგადოებრივი ჩართულობა და დასავლეთ კორკის განვითარების პარტნიორობა. პროექტი დაფინანსებულია ევროკავშირი საქართველოში სოფლის მეურნეობის განვითარების ევროპის სამეზობლო პროგრამის (ENPARD) ფარგლებში.

**პროექტის ადგილმდებარეობა:** ახალქალაქის მუნიციპალიტეტი

**პროექტის მიზანია:** ქვემოდან-ზემოთ მიმართული, ინკლუზიური გადაწყვეტილებების დანერგვა, რომელიც ახალქალაქის თემებისა და ადგილობრივ ჯგუფების სრულ ჩართულობას ითვალისწინებს. განსაკუთრებული აქცენტი ქალებისა და ახალგაზრდების ჩართულობაზე გაკეთდება.

**პროექტის ხანგრძლივობა :** 44 თვე (ნოემბ. 2016– აპრ. 2020)

**პროექტის ბიუჯეტი :** 2,444,444 ევრო

**ლიდერი- ახალი, ინოვაციური მიდგომა**

პროექტი ეფუძნება ევროპული ლიდერ პრინციპებს. ლიდერი აკრონიმია (ფრანგ.) და გულისხმობს, რომ სოფლის განვითარების საკითხებთან დაკავშირებული გადაწყვეტილებები უფრო ეფექტურად ადგილობრივი კერძო, საჯარო და სამოქალაქო სექტორის თანამონაწილეობით მიიღება. ლიდერის ადგილობრივი განვითარების სტრატეგია ადგილობრივ ცოდნაზე დაყრდნობით, განვითარების პრიორიტეტებსა და საჭიროებებს აყალიბებს. ამასთანავე, სათემო მიდგომის შედეგად, მხარს უჭერს და აფინანსებს საგრანტო განაცხადებს, ადგილობრივი თემისა და ეკონომიკის განვითარებისთვის.

ლიდერის მიდგომა შვიდ ძირითად პრინციპს ეფუძნება: *ადგილობრივ კონტექსტზე მორგებული განვითარების სტრატეგიის შემუშავება; ქვევიდან ზევით მიმართული გადაწყვეტილებები; პროცესებში კერძო მესაკუთრეთა ჩართულობა; ინოვაციებზე ორიენტირებული იდეების დანერგვა; ინტეგრირებული, მულტი-სექტორული აქტივობები; კონტაქტების დამყარება; კოოპერაციის ხელშეწყობა.*

**ახალქალაქის ადგილობრივი განვითარების ჯგუფი**

ადგილობრივი განვითარების ჯგუფი (LAG) მუნიციპალიტეტის კერძო, საჯარო და სამოქალაქო სექტორის წარმომადგენლებისგან დაკომპლექტებულ სამოქალაქო პლატფორმას წარმოადგენს (30 წევრი). ადგილობრივი განვითარების ჯგუფი, მუნიციპალიტეტის შესამდებლობებისა და გამორჩევების გაანალიზების საფუძველზე, სოფლის განვითარების პრიორიტეტებს განსაზღვრავს და ადგილობრივი განვითარების სტრატეგიას შეიმუშავებს.

ადგილობრივი განვითარების სტრატეგიით განსაზღვრული პრიორიტეტების შესაბამისად, ადგილობრივი განვითარების ჯგუფი კონკურსის წესით არჩევს და აფინანსებს ადგილობრივი განვითარების პროექტებს.

**როგორ მიიღოთ მონაწილეობა?** თუ გსურთ, თქვენი კანდიდატურა განიხილონ ადგილობრივი განვითარების ჯგუფში, გთხოვთ დაუკავშირდეთ სერგეი შახბეკიანს შემდეგ ნომერზე: 599 19 36 62.







## Содействие новому подходу развития села в Ахалкалаки

### О проекте

Департамент развития сельского хозяйства (GRDD) при Грузинском институте Общественных Дел (GIPA) в партнерстве с организациями Mercy Corps (Корпус милосердия), Elva Community Engagement (Elva Участие общественности), и West Cork Development Partnership (West Cork развитие партнерства) осуществляет проект “Содействие новому подходу развития села в Ахалкалаки”. Проект финансируется Европейским Союзом в рамках программы “Программа развития сельского хозяйства Европейского соседства и сельских общин в Грузии (ENPARD II)”

**Место проведения проекта:** Муниципалитет Ахалкалаки

**Цель проекта:** Содействовать комплексному подходу (снизу-вверх), развитие села в Ахалкалаки, в котором примут участие все общины города и, особенно женщины и молодежь.

**Продолжительность проекта:** 44 месяца (2016- апрель 2020)

**Бюджет проекта:** € 2,444,444

### Новый инновационный подход - ЛИДЕР

Проект основан на принципах европейского лидерства. ЛИДЕР - (французский) акроним, который подразумевает привлечение ресурсов людей и организаций, которые могли бы способствовать развитию села путем формирования партнерских отношений среди населения, частного сектора и гражданского общества. ЛИДЕР использует знания, чтобы наметить приоритеты в области развития и потребности в виде Стратегии Местного Развития. ЛИДЕР поддерживает и финансирует заявки на гранты по развитию местного сообщества и экономики. ЛИДЕР основывается на семи принципах: *стратегия местного развития исходя из местных условий; сверху вниз ориентированные решения; вовлечение частных лиц в процессы; внедрение идей, ориентированных на инновации; интегрированные и мульти-секторные действия; инновационное сотрудничество и содействие развитию сотрудничества.*

### Группа местной активности Ахалкалаки

Группа местного развития (LAG) представляет собой платформу, состоящей из представителей частных, общественных и гражданских секторов муниципалитета (30 членов). Принимая во внимание проблемы и перспективы муниципалитета, LAG определяет местные приоритеты в области развития, что после разрабатывается как Стратегия Местного Развития. В соответствии с приоритетами, определенными Стратегией Местного Развития, LAG объявляет конкурс и выбирает местные проекты развития для финансирования.

**Как вы можете принять участие?:** Если вы хотите, чтобы вас рассматривали в качестве члена LAG вы можете связаться с Сергеем Шахбекианом по телефону 599 19 36 62



## Promoting a New Rural Development Approach in Akhalkalaki

### About the Project

Georgian Rural Development Department of Georgian Institute of Public Affairs (GRDD of GIPA) in partnership with Mercy Corps, Elva Community Engagement and West Cork Development Partnership is implementing the Promoting a New Rural Development Approach in Akhalkalaki project financed by the European Union within the framework of the European Neighbourhood Programme for Agriculture and Rural Development in Georgia (ENPARD).

**Project Location:** Akhalkalaki Municipality

**Project Aim:** to promote a bottom-up, inclusive rural development approach in Akhalkalaki that fully engages all communities in the municipality and specifically women and youth.

**Project Duration:** 44 months (Now 2016– Apr 2020)

**Project Budget:** € 2,444,444

### New Innovative Approach LEADER

The project is based on European LEADER principals. LEADER is a (French) acronym that translates is to enlist the resources of people and organizations that could contribute to rural development by forming partnerships at a sub-regional level among the public, private and civil society sectors. LEADER uses local knowledge to outline development priorities and needs in the form of a Local Development Strategy and through a community-led approach it supports and finances grant applications to develop the local community and economy.

LEADER is based on seven principles: *Area-based local development Strategy; Bottom-up understanding and implementation of strategies; Local public-private partnership; Integrated and multi-sectorial actions; Innovation Cooperation and Networking.*

### Akhalkalaki Local Action Group

The Local Action Group (LAG) is a platform comprised of representatives of private, public and civil sectors of a municipality (30 members). Taking into consideration the challenges and perspectives of the municipality, LAG defines and elaborates local development priorities, on the basis of what it then develops as a local development strategy. According to the priorities identified in local development strategies, LAG announces contents to select local development projects for funding.

**How can you participate?:** If you would like to be considered as a member of the LAG you can contact the Sergey Shakhbekyan on 599 19 36 62